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Voorwoord 
Een jaar geleden schreef ik dat het landbouwakkoord was 
geklapt en ook de volgende zin: “Op het moment van schrijven 
van dit voorwoord is net het kabinet gevallen. Dus ook het 
komende driekwart tot een jaar hoeven we vanuit het Haagse 
weinig duidelijkheid te verwachten. Misschien is dat ook maar 
beter ook met het kabinet dat er zat. De tijd zal het leren”. 
En zo was het ook. Het duurde zelfs een jaar voordat er een 
nieuw kabinet is geïnstalleerd en van het oude hebben we maar 
bar weinig goede dingen gezien het afgelopen jaar. Maar omdat 
ze demissionair waren kwam er ook niet veel definitiefs door de 
Kamer. 
 
Nu zijn net de Europese verkiezingen achter rug. Gezien de 
opkomst vaak een ‘moetje’, maar mogelijk, of hopelijk, dit keer 
wel met de broodnodige goede gevolgen, waar ons nieuwe 
kabinet ook nog wat ‘ijzer kan smeden’. 
Wat betreft het voorjaar is het weer rennen of stilstaan. Ik hoop 
dat jullie alles gepoot en/of gezaaid hebben en al 2 of misschien 
zelfs al wel 3 mooie snedes gras hebben kunnen oogsten, want 
één ding is zeker, het is super groeizaam! 
 
In een aantal gemeentes zijn de voorbereidingen voor enkele 
fietstochtstops weer in volle gang. Mooie dingen, positief om 
met trots onze mooie sector te laten zien aan de diverse 
toeristen die de Achterhoek ieder jaar weer aandoen en 
meefietsen. 
 
Geniet van de zomer! 

Stefan te Selle 
 
 

 
Bijeenkomst met gemeenteraad Aalten 
Op vrijdag 24 mei hebben we een bijeenkomst georganiseerd 
voor de gemeenteraad van Aalten. Doel was om de raadsleden 
bij te praten over de actualiteiten die op dit moment spelen in de 
landbouw en wat dit kan betekenen voor het buitengebied van 
Aalten. Locatie van de bijeenkomst was het melkveebedrijf van 
de familie Keuper in de Heurne 
 
Veel regelgeving is er en er komt nog meer op de sector af. 
Vooral de laatste jaren gaat dit in een rap tempo door. Daarbij is 
het ook nog een probleem dat de regelgeving niet op elkaar 
aansluit maar elkaar soms zelfs tegenwerkt. Enkele 
voorbeelden waar we op dit moment mee te maken hebben; 

 Beëindiging derogatie 

 Bufferstroken 

 Opkoop bedrijven 

 

 Beperking gewasbeschermingsmiddelen 

 Toenemende claims op landbouwgrond  
 
Het zijn onderwerpen die landelijk spelen maar met de 
nog komende regelgeving gaat dit ook gevolgen hebben 
voor het buitengebied van Aalten.  
 
Na het inhoudelijke deel was er een rondleiding over het 
bedrijf. Manfred Keuper hield een inleiding over de 
ontwikkeling van het bedrijf en wat de gevolgen zijn van 
de toenemende regeldruk. Het was voor beide kanten een 
zinvolle bijeenkomst. Ook goed om te zien dat alle 
politieke partijen aanwezig waren.  

Gerben Obbink 

 
 
 
Voortgang GGA 
Voor de GGA is er voor landbouw een traject gedaan om 
een zogenaamde kansenkaart op te stellen. Hierin is een 
poging gedaan om met het vizier op de toekomst kansen 
in kaart te brengen, geredeneerd vanuit verschillende 
invalshoeken voor de landbouw. Zie het als de kanskaart 
van het spel monopoly, maar dan voor het toekomstige 
agrarische bedrijf. Met ongeveer 15 verschillende 
personen uit de agrarische sector zijn deze opgesteld van 
intensief tot extensieve bedrijfsvoering, mestvergisting, 
natuur inclusieve landbouw, landbouw inclusieve natuur, 
korte keten ets. Het traject is in de afrondende fase, 
afwachten wat men ervan maakt en welke terugkoppeling 
we kunnen verwachten. Natuur-, bodem- en waterkaarten 
worden nu opgesteld. Op donderdagavond 23 mei was er 
een rondrit en informeersessie voor de 
gemeenteraadsleden. Nagenoeg alle fracties waren 
aanwezig. Na een informatie- en presentatiesessie binnen 
bij Spiekerman in Meddo, was er een rondje door Meddo. 
Peter Schrijver deed namens WRIJ een toelichting op de 
verontdieping en het beekherstel van de Buezerbeek en 
de plannen rondom overige beken in het gebied. Vanuit 
natuur was er verhaal door Jan Stronks en Udo 
Hasselfrats. Op het bedrijf van Herwin Prinsen was de 
volgende stop waar vanuit de landbouw het perspectief 
geschetst is m.b.t. de GGA. Stukje inleiding over proces 
en de resultaten van de landbouwverkenning 
gecombineerd met wat ons vandaag de dag bezig houd 
zoals mest, derogatie, nieuwe coalitie en afschaffen 
transitiefonds. De focus gelegd op waar we op korte 
termijn kansen zien voor het proces. Dit is de 
kleinschaligheidstoeslag. Hier zien we de eerste rapporten 
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verschijnen omtrent de haalbaarheid. Dit wordt verder 
uitgewerkt van wat hiermee mogelijk is.  

Rudie te Selle 
 
WCL 
Binnen het WCL loopt momenteel de zoektocht naar een 
nieuwe voorzitter. In de vernieuwde structuur wordt dit niet meer 
vervuld door een wethouder. Er zijn verschillende namen 
gepasseerd. De voorzitter moet de brede steun hebben binnen 
het WCL. Vanuit de landbouw hebben we ook verschillende 
personen aangedragen.  
 
Daarnaast hebben we afgelopen zaterdag 1 juni de 
landbouwplastic inzameling gehad in Huppel en Miste. 
Wederom kwam er weer het één en ander los aan plastic- en 
wikkelfolie. We zien dat jaarlijks het aanbod niet groter wordt, 
een logisch gevolg van de ontwikkeling in de sector. We 
bekijken komend jaar hoe we verder gaan hiermee, op dezelfde 
voet verder of een andere passende oplossing. 

Rudie te Selle  
 
 
Bijeenkomst waterschap  
Als portefeuillehouders water zijn we 30 mei naar een 
bijeenkomst geweest bij het Waterschap om bijgepraat te 
worden over de Kaderrichtlijn Water en het DAW project. ’s 
Morgens zijn we eerst bij Rob Groot Kormelinck geweest. Rob is 
vanaf het begin deelnemer aan het DAW project. Als 
vervolgstap in dit project zijn er bij nu peilbuizen geplaatst 
waarin de stand van het grondwater word gemeten en wordt er 
op korte termijn begonnen met monsterneming in het 
oppervlaktewater om o.a. het nitraatgehalte te meten. Wij 
hebben bij het waterschap enkele grote wensen kenbaar 
gemaakt om dit verder uit te breiden. Als eerste de duidelijke 
wens om de twee bovengenoemde meetgegevens aan elkaar te 
koppelen om eventuele foute uitslagen ook te kunnen verklaren.  
Als tweede de grote wens om voor en na de rioolzuivering ook 
de waterkwaliteit te meten, zodat ook inzichtelijk is wat daar 
gebeurd.  
 
Het meten van de waterkwaliteit is in het middagprogramma 
nogmaals ter sprake gekomen, nu met het oog op de 
verschillende normeringen in Nederland en Duitsland. Er zal dit 
jaar nog gestart worden met meer onderzoek naar waterkwaliteit 
in grensoverschrijdend water (de zogenaamde bronanalyse). 
Via deze weg hopen we meer gegevens in de hand te hebben 
om het een en ander duidelijk te kunnen maken richting 
Duitsland en de EU,  zodat wij niet worden afgerekend op 
overschrijdingen in het buitenland. Als landbouw zijn we immers 
al fors gekort door de EU, d.m.v. het aflopen van de derogatie, 
de bufferstroken en de NV-gebieden. Echter de andere twee 
grote vervuilingsbronnen,  het buitenland en de rioolzuivering, is 
nog veel te weinig van bekend. Onder andere via deze 
onderzoeken hopen we in de toekomst sterker te staan in het 
KRW dossier.  
 
Kijk je naar de Boven Slinge, dan is een heel groot gedeelte van 
alle eisen in de KRW groen gekleurd, maar Stikstof nog niet. 
Maar dit komt grotendeels door de overschrijding vanuit het 
buitenland, iets wat wij niet in de hand hebben. 

Andre Ormel 

Overleg wethouder en ambtenaren gemeente Oude 
IJsselstreek. 
Een paar keer per jaar hebben wij standaard een overleg 
met de wethouder(s) en ambtenaren van onze gemeente. 
In maart ging dit niet door vanwege ziekte. Maar eind mei 
stond dan een nieuwe bijeenkomst gepland. Als 
commissie waren we bijna voltallig aanwezig. Ook de 
gemeente was goed vertegenwoordigd met twee 
wethouders en twee ambtenaren. Er was een vrij korte 
agenda, maar die werd uitgebreid behandeld.  
Het eerste aandachtspunt was het mobiliteitsplan. De 
wegen goed begaanbaar houden voor het 
landbouwverkeer is voor ons natuurlijk een uitgangspunt. 
Met name het maken van drempels en plateaus op 
kruisingen kan naast oncomfortabele ook gevaarlijke  
situaties opleveren door veelvuldig en voor 
medeweggebruikers onverwachte momenten. Voor onze 
uitleg was in ieder geval begrip.  
Een volgend agendapunt was het uitnodigingskader 
wonen. Een goede rood-voor-rood-regeling is natuurlijk in 
het belang van iedereen, maar de manier waarop in onze 
gemeente ook punten gescoord kunnen worden door 
middel van aanleggen van natuur en bos, baart ons 
zorgen. Hoewel dat op dit moment nog geen grote vormen 
aanneemt, is het wel zaak dit goed te blijven monitoren en 
te volgen. Dit is ons ook toegezegd, en daar blijven  we 
ook zeker de vinger aan de pols houden. Het woord 
“grondhonger” is meerdere malen genoemd. 
Als laatste formele punt kwam het 
landschapsfonds/aanlegsubsidie landschap aan de orde. 
Voor velen een onbekende regeling waar geld uit te putten 
valt voor aanleg van bijvoorbeeld een voedselhaag voor 
rundvee, of andere projecten. Waarbij het feit dat de 
landbouwbestemming behouden blijft voor ons een 
belangrijk item is. 
Daarna is er in informele sfeer nog wat verder gepraat. 
We hebben onze punten goed duidelijk kunnen maken in 
een prettige sfeer. Vraag blijft natuurlijk wel hoe hier 
verder mee omgegaan word. We wachten het af en 
houden u op de hoogte! 

Jos Barink. 
 
 
 
 
 
Stopplaats Winterswijkse fiets4daagse 
Op donderdag 27 juni verzorgen we als commissie een 
stopplaats voor de Winterswijkse fiets4daagse. Dit doen 
we bij melkveebedrijf Kössinkhoeve aan de Kremerweg 1, 
alwaar de verschillende routes hun laatste stempelpost 
hebben. We kunnen rekenen op ca 1200 starters die we 
een kijkje laten nemen op het bedrijf en voorzien van 
koffie en dergelijke. Naar verwachting zullen de meeste 
fietsers het begin van de middag langs komen. Samen 
met een groep vrijwilligers maken we er een mooie dag 
van, een ieder die wil is ook van harte welkom. 

Commissie Winterswijk  
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Fietstocht afdeling Aalten 
Als afdeling Aalten zijn we weer bezig met het uitzetten van een 
fietstocht langs de verschillende bedrijven. Het gaat 
plaatsvinden op 28 juli. 
De fietstocht brengt ons dit jaar naar de molen in Bredevoort, 
CWV Barlo en jongvee opfokbedrijf Van Eerden.  
Verdere info volgt t.z.t. 

Commissie Aalten 
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